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MØDEREFERAT SB 28 
 

Skolebestyrelsesmøde (28) 

Torsdag d. 9. marts 2017 
19:00 – 21:00 
 
 
Mødested:                                        Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 
 

 
Mødedeltagere:  
 
Pia Skov Hansen, Jury Jørgensen, Charlotte Ellemose Sonne, Pia Andersen, Jesper Hansen, Mads 
Kyed, Christina Nordenbæk, Dorthe Hartung, Mie Ingemann, Majbrit Juel Christensen, Rie 
Mortensen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk Johannessen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Amalie Pauline Jensen 9.c (formand), Emmely Nancke 9. B.(næstformand)  
 
Gæster:  
 

 
Møderække 2016/17: Man 22/8 – tirs 13/9 - ons 12/10  –  tors 10/11 – man 5/12 – tirs 10/1 – 
ons 8/2 – tors 9/3 - man 3/4 – tirs 9/5 – ons 7/6  
 

 
 

Punkt 178: Godkendelse af referat                                                                                5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Pga. procedurefejl godkendes mødereferat SB 27 på næste møde 

Bilag: Mødereferat (27) af 8. februar, har været rundsendt til gennemsyn, efterfølgende lagt på 
Skoleporten og er også vedhæftet. 
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Punkt 179: Elevrådet                                        10 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag. Status i forhold til tiltag 
for mellemtrinnet i frikvartererne 

Sagsfremstilling: Med udgangspunkt i seneste elevrådsmøde, samt referat – orienterer 
repræsentanter fra elevrådet 

Beslutning: Eleverne fortalte om de udfordringer, de oplever med at parkere deres cykler i 
cykelskuret, hvor , hvor det kan være svært at finde plads og mulighed for at parkere cyklen. 

Elevrådet har talt om toiletforholdene. Selv hos de ”store” elever kan det også være svært at begå 
sig på toilettet. Der blev talt om at opsætte vejledninger vedrørende opførsel på toiletter. 

Mobilpolitikken/-erne er blevet vendt i elevrådet. Her ser man ser frem til mere ”realistiske” og 
håndterbare principper. Ledelsen begynder arbejdet med udarbejdelse af disse, og skolebestyrelse 
behandler principperne, når de er klar.  

 

Bilag: Elevrådsreferat 

 

Punkt 180: Orientering fra ledelsen                                                                       5 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Ledelsen orienterede om effektiviseringer på sundhedsplejeområdet. 
Nedskæringer gør, at sundhedsplejerskerne fremover kun tilbyder ind- og udskolingssamtaler og 
undersøgelser i henholdsvis 0. og 8. klasse. Sundhedsplejersken på Havrehedskolen vil dog stadig 
være tilgængelig på skolen som vanligt. 

Ovennævnte sker pr. 1. april 2017.  
Det betyder, at der efter den 1. april 2017 ikke længere tilbydes følgende: 
2. klasse :  
Klasseundervisning i sundhed og trivsel. 
Synsprøve, højde og vægt. 
4. eller 5. klasse :  
Pubertetsundervisning i slutningen af 4 klasse eller i starten af 5. klasse - afhængig af børnenes 
udvikling.  
6.   klasse :  
Sundhedseksperimentarium bestående af 4 workshops – alkohol, mental sundhed, søvn, syreskade 
på tænderne.  
Eleven besvarer et spørgeskema med fokus på udvikling og trivsel. Individuel samtale ved 



 
 

Skolebestyrelsen 2016/17 

sundhedsplejersken med udgangspunkt i spørgeskemaet.  
Synsprøve, højde og vægt. 
7. klasse : 
Klasseundervisning i rygeforebyggelse bortfalder 

 

EUD i skolen. Ledelsen orienterede om Havrehedskolens deltagelse i det fælleskommunale 
valgfagsprojekt for 9 .klasse. 

 

Tour de Morud. Havrehedskolen har fået en invitation til møde med styregruppen den 23. marts i 
Langesøhallen. Invitationen blev drøftet. Skolen sender en repræsentant/ afdelingsleder Anders 
Thingholm til mødet. 

 
   

Beslutning: SB er bekymret over nedskæringer i sundhedsplejen. Orientering taget til efterretning. 

Bilag: 

 

Punkt 181: Høringssvar til Kvalitetsrapport 2015/2016                                       10  min.           

Beslutningstema: Kvalitetsrapport  

Indstilling: Høringssvar til Kvalitetsrapporten er nu sendt. 

Sagsfremstilling: Kvalitetsrapporten er det værktøj, vi skal bruge til at skabe lokal dialog og 
kvalitetsudvikling for folkeskolen på Nordfyn. 

Børne- og Ungeudvalget vil gerne høre nærmere om, hvilke mål og indsatser vi er lykkedes særligt 
godt med, og hvilke mål og indsatser vi fremover ønsker at fokusere på. 

Ledelsen orienterede om svaret til Børn- og ungeudvalget. 

Beslutning: Høringssvar og proces godkendt 

Bilag: Høringssvar vedhæftet 
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Punkt 182: MeeBook - Implementeringsplan                              min.           

Beslutningstema: Læringsplatform 

Indstilling: Skolebestyrelsen får indsigt i og status på udrulningen af den fælleskommunale 
Læringsplatform kaldet MeeBook.  

Sagsfremstilling:  Ledelsen var til møde omkring implementeringsplanen for læringsplatformen Meebok 
onsdag. Dags dato blev der arbejdet med planen lokalt her på Havrehedskolen. Superbrugere er på plads i 
alle afdelinger, og den 16. marts startes uddannelse i brugen af læringsplatformen. 

 

Beslutning: SB blev orienteret om de første skridt i processen med implementeringen af 
Læringsplatformen, herunder bl.a. hvilke mål der er valgt til gennemførelse de første 6 måneder. 
Meebook er et system til planlægning og videndeling for lærerne og skal bl.a. indeholde elevplaner 
og bruges til mere individuel feedback på elevens mål og læring. I første omgang bliver systemet et 
supplement til Forældreintra med selvstændigt log-in.  

Ledelsen sender snarest information ud til forældre og elever om systemet. Vores kendskab til 
Meebook er stadig ikke stort. Men ultimo marts begynder uddannelsen. 

SB ser store muligheder for at systemet kan understøtte den enkelte elevs udvikling og læring. 
Samtidig gav SB udtryk for, at det er vigtigt, at fokus fortsat er på undervisningen og ikke kun på 
måling af resultater.  

Bilag: https://meebook.com/ 

 

 

Punkt 183: Sygefravær og vikarforbrug på Havrehedskolen                15  min.           

Beslutningstema: Vikarforbruget-/sygefraværssituationen 

Indstilling: Nordfyns Kommune har op til uge 7 modtaget en aktindsigt på sygefravær og vikarløn på 
lærerområdet. Løn-afdelingen i Nordfyns Kommune har svaret på sygefraværet, men vi har skolevis 
skulle levere oplysninger om ’Opgørelse af vikartimer fra den nye folkeskolereformens 
ikrafttrædelse i 2014 til nu’ 

Dette materiale kvalificerer en drøftelse vedrørende vikar-statistik. Skolebestyrelsen får større 
indsigt i sygefraværet.  

Sagsfremstilling: SB har udtrykt ønske om en yderligere indsigt i sygefravær og vikarforbrug, dette 
ønske om aktindsigt er en lejlighed til dette. 

https://meebook.com/
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Beslutning: Ledelsen gennemgik de nye data og informationen. Havrehedskolens opgørelse viser 
endnu engang, at sygefraværet er nedadgående på Havrehedskolen set over 3 skoleår. SB tog 
gennemgangen til efterretning og gav udtryk for, at det er vigtigt, at skolen bliver ved med at have 
fokus på at minimere antallet af vikartimer og at det er vigtigt, at de anvendte vikarer er 
kvalificerede til jobbet.  

Bilag:  

 

 

 

 

 

Punkt 184: Skolebestyrelseskursus                                           min.           

Beslutningstema: Skolebestyrelseskursus 
 
Indstilling: Skolebestyrelsen drøftede på forrige SB-møde muligheden for et internt kursus. 
Muligheder er siden blevet undersøgt/beslutning tages på dette møde.  
Pia har kontaktet UCL, Kim har haft kontakt til forvaltning for afklaring. 

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsesformand Pia Skov Hansen fremlagde erfaringer fra tidligere kurser, 
hvor hele skolebestyrelsen har været afsted. Hvilket der var meget kvalitet i. SB drøftede behov og 
ønsker ift. denne skolebestyrelse.  

Punktet blev ikke nået – derfor udsat til dette møde 

Beslutning: Pia Skov Hansen har talt med University College Lillebælt,  der pga. nedskæringer ikke 
udbyder disse kurser mere. En mulighed kunne være møde i Kolding d. 25.3 med bl.a. Forældre og 
Skole som oplægsholdere. Kim Funk Johannessen KJ har haft kontakt til Sletten Skole, der havde en 
tidligere direktør på skoleområdet ude til et sparringsmøde. 

SB besluttede, at da der nu kun er et år tilbage i den nuværende bestyrelsesperiode, vil det være 
mest hensigtsmæssigt, at det bliver den kommende bestyrelse der tager afsted. 

Bilag: 

 

  

 
Punkt 185 : Understøttende undervisning                 min.           

Beslutningstema: Det såkaldte »hyrdebrev« åbner døren for, at et af skolereformens kerneelementer – den 

lange skoledag - kan omgås.  
Se https://www.folkeskolen.dk/569279/saadan-skal-hyrdebrevet-laeses 

https://www.folkeskolen.dk/569279/saadan-skal-hyrdebrevet-laeses
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og  http://www.b.dk/nationalt/dokumentation-her-er-brevet-fra-undervisningsministeriet 
Det har fået en lang række skoler til skære skoledagen ned. I marts 2016 besluttede Skolebestyrelsen at 
afvente- at give reformen/skolen ”arbejdsro”. Det er tid til en revurdering. 
 
Indstilling: Revurdering af det såkaldte ”Hyrdebrev” 

Sagsfremstilling: 

Beslutning: Punktet blev ganske kort vendt og efterfølgende udsat til næste møde pga. tidsmangel. 
 
Bilag:  

 

 

 

 

Punkt 186: Cykelskuret på Afd. Morud                                                                 min.           

Beslutningstema: Der har tidligere været problemer med, hvorledes de parkerede cykler behandles 
i cykelskuret på afd. Morud. Skolebestyrelsen har modtaget en forældrehenvendelse angående 
denne problematik. 
 
Indstilling: Drøftelse af forholdene ved cykelskuret på afd. Morud 
 
Sagsfremstilling: En forældrer har henvendt sig vedrørende cykelskuret. Elevrådet har ligeledes 
drøftet cykelparkeringsmuligheder. Derfor tager SB emnet op på dette møde.  

Beslutning: Der er indhentet 3 tilbud til modernisering og udbyggelse af det eksisterende cykelskur. 
Da beløbet er af en størrelse, der udfordrer vores driftsbudget, besluttede SB at udfærdige og 
indsende ansøgning til anlægsbevilling. 

Ledelsen besvarer forældrehenvendelse efterfølgende. 

Bilag: 

Punkt 187: Børnetopmødet d. 6. marts 2017                              min.           

Beslutningstema: Der afholdes børnetopmøde d. 6. marts 2017. Referat fra mødet. 

Indstilling: Undervisningsminister Merete Risager (LA)og professor Lene Tanggaard er blandt 
indlægsholderne, når den første udgave af det nordfynske børnetopmøde løber af stablen mandag 
den 6. marts. 

Dannelse set i læringsperspektiv for de 0-18 årige er valgt som det første tema for børnetopmødet, 
og dermed ønsker Børne- og Ungeudvalget at sætte fokus på, hvordan kommunens børn og unge 
lærer at tage ansvar for egen læring og rolle som aktive medborgere. 

Initiativet til mødet kommer fra Børne- og Ungeudvalget 

http://www.b.dk/nationalt/dokumentation-her-er-brevet-fra-undervisningsministeriet
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Sagsfremstilling:  

Beslutning: Punktet er udsat til næste SB-møde 

Bilag: 

Punkt 188: Eventuelt                                  min.           

Beslutning: Opfølgning. Budget 2017 / 100.000 kroner til skolemøbler skal vedtages på næste SB 
møde 

 


